
Kohtumine Elva koolis  
 
Elva            20.juuni 2012 
 
Algus kell: 09.10 
Lõpp kell: 10.30 
 
Koosolekul osalesid: Elva Gümnaasiumi direktor Matti Kangor, õppealajuhataja Tiit Ustav, 6 loodusainete 

õpetajat, VVV Juhataja Gea Järvela, projektijuht Triinu Pertels 

 
Arutluse all oli milliseid programme võiksime pakkuda õpilastele, kas luua süsteemsemat programmidel käimist 
ning uurida õpetajate vajadusi mis klassis millise programmiga saaksime toeks olla. 
 
Välja toodi järgnevat: 
 
1.Elva koolil on mõte eraldi suunana sisse tuua loodusgiidindus 30 h. Loodusgiidindus võiks alata 10.klassist ja 
lõppeda konkreetse tööga. Uurimustööks võiks anda piirkonna ajaloo, integratsiooniteemad teiste ainetega nt. 
võõrkeelega. VVV saaks pakkuda võimalust kaasas käia oma programmidel. Õpetaja võiks teha teoreetilise osa 
VVV praktilise. Nt. botaanika praktikum. 
Gümnasistidel on vajalik teha uurimustöö uue õppekava järgi, selle tulemust saaks ka VVV kasutada 
(õppematerjal). Pakkuda võiks ka VVV poolt juhendaja või teemasid. Alustatakse 10.klassis, 11.klassi lõpus 
peavad esitama. 
2. Meeldiks, kui VVV käiks kohapeal programme tegemas ka kooli ümber. 
3. Töökavade tegemisel oleks õpetajatel hea teada programmide toimumisaegu ja seda juba õppeaasta algul. 
Planeerida tegevusi ka vaheaegadel. Ühe ideena pakuti välja ka suvel nt. 2 päeva õppetööd, kus tegeldakse 
süvendatult teatud teemadega (Haapsalu looduskooli näitel). 
4. Tutvustati loodusakadeemia ideed- üks temaatika igal kuul, koolipäeval - leiti et see on huvitav ja kasulik 
5. VVV lisati Elva loodusainete listi 
6. Panna kokku süsteem, kus 1.-6. klassini käiksid kõik klassid vähemalt 1 x aastas meie programmidel. 
Seda võiks edasi arendada ka põhikooli ja gümnaasiumi baasil. 7.-9. klassis arendada edasi loodushuvi: makettide 
tegemine, abi ürituste organiseerimisel (nt. kanuumatk). Pragu läheb VVV tegevus rohkem kokku algklasside 
teemadega. 7. klass tunneb puudust linnuteemast. Edasi arendada matemaatikateemat 7. klassile (pinnad, 
ruumalad, protsendid). Gümnaasiumiõpilased saaksid käia maksimaalselt 2 programmil aastas. 
7. 2012.aastal võiks koostööd Elva kooliga planeerida, teha teemakoosolekuid kord kuus, 2013. aastaks 
võiks olla süsteem paika pandud. Kaasata ka õpilasi. Esimene kokkusaamine 22. augustil kell 9.00 Vapramäe 
loodusmajas. 
Ainesektsiooni ülesandeks jääb: 
1. kaasata õpilasi 
2. töölehtede tegemisel kaasata õpilasi ja õpetajaid 
 
VVV ülesandeks jääks: 
1. saata augustikuu lõpuks uurimustöö teemad (10 tk) 
2. 7.- klassidele loovtöö ülesanded saata (linnumajade tegemine), disain 
3. töötada välja süsteem 1.-6. klassi õpilastele programmidel käimiseks 
 


